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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Łączności z Polakami za Granicą (nr 1)
14 listopada 2019 r.
Komisja Łączności z Polakami za Granicą, obradująca pod przewodnictwem 
wicemarszałka Sejmu Piotra Zgorzelskiego, dokonała:

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wziął Witold Rosowski działacz polonijny z USA.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Osińska wicedyrektor Biura Komisji 
Sejmowych oraz Leszek Jasiński – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Szanowni państwo, otwieram zwołane na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu 
pierwsze posiedzenie Komisji Łączności z Polakami za Granicą.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji: przewodni-

czącego oraz zastępców przewodniczącego.
Zgodnie z art. 163a ust. 1 regulaminu Sejmu, uchwały Komisji zapadają większością 

głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji. 
Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum. 
Przypominam, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie 
jawne odbywa się poprzez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji, 
których bardzo serdecznie witam.
Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto  jest za, kto  jest przeciw, kto się 

wstrzymał od głosu.
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej liczby kandydatów, uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji, 
a głosowanie na pozostałe kandydatury staje się bezprzedmiotowe.
Jeżeli te zasady są dla wszystkich jasne i nie słyszę pytań, to przystępujemy do zgła-

szania kandydatur na funkcję przewodniczącego Komisji.
Czy pan Robert Tyszkiewicz kogoś zgłosi?
Pani poseł Fabisiak.

Poseł Joanna Fabisiak (KO):
Chciałam zgłosić pana posła…

Głos z sali:
Pani poseł, do mikrofonu proszę.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Rozumiem, pani poseł Fabisiak zgłosiła pana posła…

Poseł Joanna Fabisiak (KO):
Przepraszam, zgłoszę do mikrofonu, żeby było zanotowane. Chciałabym zgłosić pana 
Roberta Tyszkiewicza.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Rozumiem.
Czy pan Robert Tyszkiewicz, obecny wśród nas, wyraża zgodę na kandydowanie?
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Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Dziękuję bardzo. 
Czy są jeszcze inne kandydatury? Nie ma.
Kto z państwa posłów jest za przyjęciem tej kandydatury, proszę o podniesienie ręki. 

Dziękuję bardzo.

Sekretarz Komisji Leszek Jasiński:
25 posłów – za.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
25. Dziękuję bardzo.
Kto jest przeciw? Nie widzę. (0) Kto się wstrzymał? Nie widzę. (0)
Stwierdzam, że pan Robert Tyszkiewicz został wybrany na funkcję przewodniczącego 

Komisji. Serdecznie panu posłowi gratulujemy.

Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
Dziękuję bardzo wszystkim członkom Komisji, dziękuję serdecznie.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Szanowni państwo, wobec tego przystępujemy do wyboru zastępców przewodniczącego 
Komisji Łączności z Polakami za Granicą. Proszę podawać propozycje.
Bardzo proszę panie pośle.

Poseł Zbigniew Chmielowiec (PiS):
Chciałem zgłosić panią poseł Lidię Burzyńską, pana marszałka Marka Kuchcińskiego 
i pana posła Leonarda Krasulskiego.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Proszę powtórzyć jeszcze raz spokojnie. Pani Lidia Burzyńska…

Poseł Zbigniew Chmielowiec (PiS):
Lidia Burzyńska, Marek Kuchciński, Leonard Krasulski.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Proszę bardzo, pani poseł Pasławska.

Poseł Urszula Pasławska (PSL-Kukiz15):
Chciałam zgłosić pana posła Jacka Protasiewicza.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Proszę zapisać, pan poseł Jacek Protasiewicz.
Proszę bardzo pan poseł Jacek Czerniak.

Poseł Jacek Czerniak (Lewica):
Chciałem zgłosić panią poseł Małgorzatę Sekułę-Szmajdzińską.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś kandydatury?

Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
Panie marszałku, w imieniu klubu Koalicji Obywatelskiej jestem upoważniony do złoże-
nia prośby, aby pozostawić wakat, jeżeli chodzi o parytet w prezydium dla klubu Koalicji, 
bo nie ma w tej kwestii jeszcze ostatecznego uzgodnienia. 

Poseł Zbigniew Chmielowiec (PiS):
Panie marszałku, a ilu będzie wiceprzewodniczących w tej Komisji?

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Według limitu, który był efektem porozumienia międzyklubowego, wynikało, że wice-
przewodniczących jest czterech.
Najpierw  zapytam  jeszcze  raz,  czy wszyscy  przedstawiciele  klubów potwierdzają 

swoje kandydatury? Jeżeli tak, to po prostu przystąpimy do głosowania.
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Poseł Zbigniew Chmielowiec (PiS):
Prawo i Sprawiedliwość, tak.

Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
To w takim razie…

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Przepraszam bardzo, ale teraz pan przewodniczący.

Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
Jeżeli mamy tego typu sytuację, to chciałbym zgłosić kandydaturę pani poseł Joanny 
Fabisiak na wiceprzewodniczącą.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Bardzo proszę. 
Proszę państwa, nie wiem czy ta propozycja, którą za chwilę wygłoszę, czy ona dla 

państwa posłów będzie  odpowiednia.  Jest  także możliwość  zakończenia posiedzenia 
na wyborze przewodniczącego, a po ustaleniach międzyklubowych na następnym posie-
dzeniu przewodniczący po prostu dokona wyboru składu prezydium. Jest to formuła 
dopuszczalna, tylko oczywiście muszę mieć zgodę Wysokiej Komisji na takie rozwiązanie.

Poseł Robert Tyszkiewicz (KO):
Panie marszałku, jeżeli jako przewodniczący mógłbym poprosić przedstawicieli klubów 
o to, byśmy postąpili tak, jak rekomenduje pan marszałek, to na najbliższym posiedzeniu 
dokonalibyśmy uzgodnionego wyboru prezydium Komisji.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Dziękuję bardzo za głos pana przewodniczącego. 
Zgłaszał się pan poseł Braun. Pan jest członkiem tej Komisji?

Poseł Grzegorz Braun (Konfederacja) – spoza składu Komisji:
Szanowni państwo, nie jestem w składzie tej Komisji, ale sądzę, że Komisji należą się 
informacje o kandydatach. W związku z tym chciałbym wystąpić z negatywną rekomen-
dacją jednej z kandydatur.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Bardzo dziękuję za głos, panie pośle. Natomiast chciałbym też zwrócić uwagę, że dopóki 
będziemy w tym punkcie,  to raczej  będziemy  się  obracali w gronie  członków naszej 
Komisji. Zatem, czy mój wniosek…

Poseł Grzegorz Braun (Konfederacja) – spoza składu Komisji:
Członkowie Komisji powinni mieć dostateczne przesłanki do tego, żeby właściwie decydować.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Przyjęliśmy do wiadomości pana głos i na przyszłym posiedzeniu Komisji być może pan 
przewodniczący weźmie go pod uwagę.
Zatem zwracam się do członków Komisji, czy moja propozycja, aby dzisiejsze posie-

dzenie zakończyć na wyborze przewodniczącego, a kolejne sprawy związane z prezydium 
będą już procedowane na posiedzeniu Komisji za sprawą pana przewodniczącego jest 
do przyjęcia.
Jeżeli tak, to przegłosujmy. 
Kto jest za tym, proszę o podniesienie ręki. Państwa sekretarzy proszę o…

Sekretarz Komisji Leszek Jasiński:
20 posłów – za.

Wicemarszałek Sejmu Piotr Zgorzelski:
Dziękuję bardzo.
Kto jest przeciw? Nie widzę. (0) Kto się wstrzymał? Nie widzę. (0)
Zatem tę część naszej Komisji uważam za zamkniętą. Dziękuję za przybycie.
Na prośbę pana posła Grzegorza Brauna, chcę państwu przedstawić obecnego wśród 

nas pana Witolda Rosowskiego z Nowego Jorku, który zajmuje się sprawą konfiskaty 
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emerytur  Polaków  w USA.  Jeżeli  ktoś  z państwa  byłby  zainteresowany  rozmową 
z panem Witoldem, jest to możliwe po zakończeniu naszej Komisji.
Na tym naszą Komisję zakończyłem. Dziękuję bardzo.


